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 ۲.۵ میلیون تن گندم 

از چرخه خرید خارج شد؛

هشداردرباره قاچاق از کشور
با  گندمکاران  ملی  بنیاد  دبیراجرایی 
تن  میلیون   ۲.۵ حدود  تاکنون  اینکه  بیان 
شده  خارج  تضیمنی  خرید  چرخه  از  گندم 
است،گفت: احتمال قاچاق این محموله ها به 
خارج وجود دارد. درحالی که رئیس جمهور 
تولید  رونق  بر  روستایی  توسعه  همایش  در 
کرد،  تاکید  کشاورزی  بخش  از  حمایت  و 
قانون  اجرای  در  دولت  پی  در  پی  تخلفات 
خرید تضمینی محصولات کشاورزی چالش 
محصول  خرید  حوزه  در  را  زیادی  های 

استراتژیک گندم به وجود آورده است.  
نرخ خرید  دولت  گزارش،  این  براساس 
جاری  زراعی  سال  برای  را  گندم  تضمینی 
سوی  از  که  هشدارهایی  تمام  رغم  علی 
شد  داده  مختلف  کارشناسان  و  مسئولان 
حالی  در  این  کرد،  تعیین  تومان   ۱,۷۰۰
این  قیمت  بودند  معتقد  بسیاری  که  بود 
تولید  تمام شده  به هزینه های  توجه  با  کالا 
باید  همسایه  کشورهای  در  گندم  قیمت  و 
با  اکنون  هم  و  باشد  تومان   ۲,۰۰۰ حدود 
گذشت حدود شش ماه از آغاز خرید گندم 
و درحالی که به آغاز سال زراعی جدید هم 
نزدیک می شویم گفته می شود حدود ۲.۵ 
تضمینی  خرید  چرخه  از  گندم  تن  میلیون 
فروش  به  تمایلی  کشاورزان  و  شده  خارج 
محصول خود به دولت نداشتند.  در همین 
زمینه، علی خان محمدی، دبیر اجرایی بنیاد 
 ۷.۵ اینکه  بیان  با  ایران  گندمکاران  ملی 
میلیون تن گندم تاکنون به صورت تضمینی 
گفت:  است،  شده  خریداری  کشاورزان  از 
دولت  به  خود  گندم  تحویل  از  کشاورزان 
خودداری می کنند در غیر این صورت میزان 
تن  میلیون   ۱۰ تا   ۹ حدود  به  گندم  خرید 
میلیون   ۲.۵ حدودا  عبارتی  به  و  رسید  می 
تن گندم امسال از چرخه خرید خارج شده 
ها  گندم  این  اینکه  به  اشاره  با  وی  است.  
فعلا خریداری و در داخل کشور ذخیره می 
شوند، افزود: احتمال قاچاق این محموله ها 
همین  در  دارد.   وجود  کشور  از  آینده  در 
ملی  بنیاد  رئیس  هاشمی،  عطاالله  زمینه 
گندمکاران ایران  نیز  با بیان اینکه درحال 
تن  میلیون   ۷ مرز  از  گندم  خرید  حاضر 
گذشته است، اظهارداشت:ما در بحث تولید 
مشکلی نداریم و تولید به اندازه کافی وجود 
سال  زمستان  از  اینکه  به  اشاره  با  دارد.وی 
اقتصاد  شورای  و  مجلس  دولت،  به  گذشته 
هشدار دادیم که شرایط خرید امسال خوب 
نخواهد بود، گفت: با توجه به افزایش هزینه 
ارز، ما پیش  های تولید و واقعی شدن نرخ 
بینی چنین روزهایی را می کردیم و درباره 

آن نیز هشدار داده بودیم.

 ۵۸ طرح مهم صنعتی 
 در دولت دوازدهم 

به بهره برداری رسید
 ۵۸ دوازدهم،  دولت  استقرار  دوره  در 
بهره برداری  به  در کشور  مهم صنعتی  طرح 
به  تعداد، ۴۶ طرح مربوط  این  از  رسید که 
واحدهای جدید راه اندازی شده است. برپایه 
آمارهای وزارت صنعت، معدن و تجارت، ۴۶ 
طرح جدید یاد شده با سرمایه گذاری بیش 
از ۴۲ هزار میلیارد تومانی و اشتغال ۱۹ هزار 
است.همچنین ۱۲ طرح  بوده  نفری  و ۵۱۸ 
از مجموع ۵۸ طرح مذکور مربوط به توسعه 
پنج  گذاری  سرمایه  با  موجود  واحدهای 
هزار و ۵۲۴ میلیارد تومانی و اشتغال هفت 
برداری  بهره  به  که  بوده  نفری   ۴۵ و  هزار 
صنعت،  وزارت  آمارهای  است.برپایه  رسیده 
معدن و تجارت، از ابتدای شهریورماه ۹۶ تا 
 ۲۵۷ و  هزار   ۴۶ تعداد  امسال  تیرماه  پایان 
 ۵۱۳ سرمایه  با  صنعتی  تاسیس  جواز  فقره 
یک  اشتغال  و  تومانی  میلیارد   ۶۵۷ و  هزار 
شده  صادر  نفری   ۴۵ و  هزار   ۶۳ و  میلیون 
است.همچنین در این مدت، تعداد ۱۱ هزار 
صنعتی  برداری  بهره  پروانه  فقره   ۷۷۶ و 
هزار   ۸۹ سرمایه  با  ای(  توسعه  و  )ایجادی 
و ۱۳۳ میلیارد تومانی و اشتغال ۲۰۵ هزار 
آمارهای  شد.بررسی  صادر  نفری   ۴۱۵ و 
منتشره وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی 
از تصویب سه میلیارد و ۳۲۴ میلیون و ۴۰۰ 
هزار دلار طرح صنعتی، معدنی و تجاری از 
تیرماه  پایان  تا  دوازدهم  دولت  فعالیت  آغاز 
متعلق  گذاری  سرمایه  این حجم  است.   ۹۸
به ۱۶۴ طرح است که از ابتدای شهریورماه 
۹۶ تا پایان تیرماه امسال در هیات سرمایه 

گذاری خارجی به تصویب رسید.

تولید بیش از 7 میلیون و 
۲00 هزار تن سنگ آهن و 

محصولات فولادی در چادرملو
تولید  میزان  امسال  گذشته  ماه   ۵ در 
و  میلیون   ۷ مرز  از  شرکت  این  محصولات 
۲۰۰ هزارتن عبور کرد . روابط عمومی شرکت 
معدنی و صنعتی چادرملو در گزارشی اعلام 
کرد، در ۵ ماه گذشته  امسال میزان تولید  
و  میلیون   ۷ مرز  از  شرکت  این  محصولات 
۲۰۰ هزارتن عبور کرد .بر اساس این گزارش 
در مدت یاد شده بالغ بر ۴ میلیون و ۲۶۷ 
هزارتن  کنسانتره سنگ آهن ، ۱۸۷ هزارتن 
و  میلیون   ۱  ، شده  بندی  دانه  آهن  سنگ 
۷۴۲ هزارتن گندله آهن ، ۶۲۳ هزارتن آهن 
اسفنجی و ۴۰۷ هزارتن شمش فولادی در 
مجتمع های معدنی و صنعتی چادرملو تولید 
پایان  تا  است  شده  بینی  .پیش  است  شده 
برداری  بهره  سال  دومین  در  جاری  سال 
چادرملو،  اسفنجی  آهن  مگامدول  واحد  از 
 ۱ اسمی  به ظرفیت  واحد  این  تولید  میزان 
همچنین   . برسد  هزارتن    ۵۵۰ و  میلیون 
نیز   چادرملو  فولادی  شمش  تولید  ظرفیت 

به مرز  ۱ میلیون تن خواهد رسید .

سکاندار جدید حوزه مسکن:

طرح اقدام ملی مسکن را 
دنبال می کنم

بر  محمود محمودزاده که روز یکشنبه 
اساس حکم وزیر راه و شهرسازی به عنوان 
معاون  حسینی  مازیار  جانشین  سرپرست، 
سابق مسکن و ساختمان این وزارتخانه شد، 
مسکن  حوزه  در  خود  برنامه ی  مهم ترین 
عرضه  و  تولید  ملی  اقدام  طرح  پیگیری  را 

مسکن عنوان کرد.
کرد:  اظهار  محمودزاده  محمود 
برنامه های جامع و کاملی در حوزه مسکن و 
ساختمان مدنظر داریم  که در مراحل نهایی 
قرار دارد و ظرف یکی دو روز آینده در اختیار 
معتقدم  حال  این  با  می گیرد.  قرار  رسانه ها 
به  مسکن  حوزه  در  که  اقدامی  مهم ترین 
عنوان تعهد وزارتخانه باید دنبال شود طرح 

اقدام  ملی تولید و عرضه مسکن است.
بحث  به  دیگر  موضوع  افزود:  وی 
حوزه  و  حرفه ای  تشکل های  ساماندهی 
مقررات ملی ساختمان مربوط می شود. برای 
این موارد جزئیاتی تنظیم  شده  از  هرکدام 
که بعد از تایید وزیر به اطلاع رسانه ها خواهد 

رسید.
و  مسکن  امور  معاونت  سرپرست 
ساختمان با بیان این که در سیاست های کلی 
وزارتخانه تغییری ایجاد نخواهد کرد، گفت: 
تشدید  و  تسریع  تقویت،  راستای  در  حتما 
حرکت  مسکن  حوزه  قبلی  سیاست های 
می کنیم. البته طبیعی است که خلاقیت هایی 
از مهم ترین  ارایه دهیم. یکی  این زمینه  در 
صنعت  مدیریت  مسکن،  حوزه  چالش های 
جامع  بحث  زمینه  این  در  است.  ساختمان 
صنعت ساختمان، نیازسنجی به تفکیک هر 
باید  برنامه ها  به روزرسانی  و  استان  و  شهر 

پیگری شود.
روز  انشاءالله  کرد:  اظهار  محمودزاده 
سه شنبه در مراسم آغاز عملیات اجرایی ۱۵۰ 
رییس جمهور  حضور  با  مسکونی  واحد  هزار 
حاصل  که  می شود  داده  خوبی  خبرهای 

زحمات همکاران ماست.
آیا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
برنامه های معاون  سابق مسکن و ساختمان 
به  را  تام اج  فاز و  تام  تام کاد،  تحت عنوان 
کارکنان  مسکن  تامین  زمینه  در  ترتیب 
دولت، تامین مسکن به روش فروش اقساطی 
اجاره داری  طریق  از  مسکن  تامین  و  زمین 
گفت:  خیر؟  یا  کرد  خواهد  دنبال  حرفه ای، 
قبلا این برنامه ها را مطالعه کرده ام ولی اگر 
بخواهم در مورد آنها تصمیم گیری کنم نیاز 

به زمان بیشتری دارم.
در  شهرسازی  و  راه  وزیر  روزیکشنبه  
عنوان  به  را  محمودزاده«  »محمود  حکمی 
»سرپرست معاونت امور مسکن و ساختمان« 
منصوب کرد. او جانشین سید مازیار حسینی 
این  ماه ۱۳۹۷ عهده دار  از ۲۵ دی  که  شد 

سمت بود.

توزیع ۱00 هزار تن کالای 
اساسی ویژه محرم و صفر

به  اشاره  با  بازار  تنظیم  ستاد  دبیر 
بازار  تنظیم  ستاد  دیروز  جلسه  مصوبات 
گفت: ۱۰۰ هزار تن کالای اساسی از جمله 
برنج، شکر، روغن، چای گوشت قرمز و مرغ 
توزیع  صفر  و  محرم  عزاداری  ایام  طول  در 

خواهد شد.
عباس قبادی با اشاره به مصوبات جلسه 
امروز دوشنبه ۴ شهریورماه ۹۸ ستاد تنظیم 
بازار گفت: در این جلسه طرح ویژه تامین و 
محرم  ایام  در  اساسی  کالاهای  بازار  تنظیم 
و هیئات  مردم  نیازهای  تامین  برای  و صفر 
آن  اساس  بر  که  رسید  تصویب  به  مذهبی 
ایام  این  در  اساسی  کالای  تن  هزار   ۱۰۰

توزیع خواهد شد.
این  بر  افزود:  بازار  تنظیم  ستاد  دبیر 
بازار  در  تقاضا  افزایش  به  توجه  با  اساس 
برنج،  از محل ذخایر موجود،  تا  مصوب شد 
گوشت  و  قرمز  گوشت  چای،  روغن،  شکر، 

مرغ توزیع گردد.
به  همچنین  کرد:  تصریح  وی 
آموزان  دانش  نیاز  به  پاسخگویی  دلیل 
مصوب  بازار  تنظیم  ستاد  دانشجویان،  و 
بازگشایی  ایام  در  مهر«  »نمایشگاه  تا  کرده 
دفاتر  آن  قالب  در  که  شود  برگزار  مدارس 
دانش آموزی و البسه مورد نیاز دانش آموزان 

عرضه خواهد شد.
به گفته قبادی در این ایام با هماهنگی 
بازار  تنظیم  ستادهای  و  ایران  اصناف  اتاق 
با  مهر  نمایشگاه  تا  گردیده  مقرر  ها  استان 
تشخیص کارگروه ها و با همکاری و محوریت 
اصناف از ۱۵ شهریور تا ۱۰ مهرماه در سراسر 

کشور برگزار شود.
شرایط  به  توجه  با  اظهارداشت:  وی 
برگزار  ها  نمایشگاه  این  استان،  هر  خاص 
ویژه  نظارت  و  بازرسی  آن  قالب  در  و  شده 
آموزان  دانش  نیاز  مورد  اقلام  توزیع  بر  ای 
و دانشجویان و نیز به صورت کلی خانوارها 

صورت خواهد گرفت.
از  سیار  بازرسی های  انجام  از  قبادی 
تا ۱۵ مهرماه در سراسر کشور  ۱۰ شهریور 
کامل رصد  به صورت  بازار  گفت:  و  خبرداد 
خواهد شد و اجازه هیچگونه تخلف و تخطی 

از قیمت های مصوب داده نخواهد شد.
پایش  و  رصد  همچنین  گفت:  وی 
این  در  مردم  نیاز  مورد  و  ضروری  کالاهای 
ایام از سوی سازمان حمایت مصرف کنندگان 
و تولیدکنندگان به صورت جدی تر و گسترده 
تری صورت خواهد گرفت چرا که در این ایام 

به طور طبیعی تقاضا بالا است.
دفترچه  توزیع  کرد:  قبادی خاطرنشان 
تومانی  ارز ۴۲۰۰  با  که  آموزی  دانش  های 
وارد کشور شده اند در این نمایشگاه با قیمت 

مصوب صورت خواهد پذیرفت.

اخبار اخبار

وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره همکاری 
نکردن برخی بانک ها در ارائه وام، گفت که منابع 
است  محدود  بانک ها  الحسنه  قرض  وام  برای  ما 
بانکی مصارف معینی تعریف  و برای این نوع وام 

کرده ایم.
فرهاد دژپسند –وزیر امور اقتصادی و دارایی- 
نکردن  همکاری  درباره  تلویزیونی  برنامه  یک  در 
برخی بانک ها در ارائه وام گفت که منابع برای وام 
قرض الحسنه بانک ها محدود است و برای این نوع 
وام بانکی مصارف معینی تعریف کرده ایم که از آن 
جمله وام ازدواج است که تلاش بر این است که 
به کسانی که در آستانه تشکیل خانواده هستند، 

تسهیلات با حداکثر همکاری ارائه شود.
دژپسند همچنین درباره دغدغه های اقتصادی 
ظرفیت های  ما  کشور  در  کرد:  اظهار  نیز  مردم 
بالایی به لحاظ انسانی، مالی و فیزیکی وجود دارد 
بهبود  از ظرفیت های موجود جامعه در  باید  ما  و 

اوضاع اقتصادی مردم بهره گیری کنیم.
حجم  امروز  اینکه  بیان  با  اقتصاد  وزیر 

کرد:  اضافه  است،  بالا  بسیار  کشور  در  نقدینگی 
تحریک  به  نقدینگی  این  که  فشاری  به  توجه  با 
تقاضا وارد می کند، اما به آن باید به شکل فرصت 
نگاه کنیم، یعنی از ظرفیت های جامعه برای رونق 
منشا  تا  کنیم  استفاده  گذاری  سرمایه  و  تولید 

تولید و عامل افزایش صادرات غیر نفتی شود.
کشور  امروز  نیاز  اینکه  بیان  با  دژپسند 
صنایع  پالایشگاه،  نظیر  بزرگی  بنگاه های  ایجاد 
این  بر  داد:  ادامه  است،  پتروشیمی  و  معدنی 
را  توانمند  خصوصی  بخش های  باید  اساس 

طوری  به  کنیم،  تولیدی  بنگاه های  عرصه  وارد 
به  را  مردم  خرد  و  سرگردان  نقدیندگی های  که 
روش هایی مثل بورس و پذیره نویسی جهت دهی 

کنند.
بر اساس گزارش صداوسیما از این برنامه، او 
ماُمنی  را  بورس  مردم  خوشبختانه  اینکه  بیان  با 
جهت حفظ ارزش دارایی ها می بینند، اضافه کرد: 
 ۱۴۰ گذشته  سال  یک  در  ما  کشور  در  بورس 
این  می دهد  نشان  رشد  این  داشت،  رشد  درصد 

اقدام جواب داده است.
توضیح  نیز  بازنشستگان  معیشت  درباره  وی 
بازنشستگان مظلوم ترین قشر جامعه هستند  داد: 
تامین مطالبات آن ها  ایم  که همیشه سعی کرده 
اولویت باشد و به شرایط سخت زندگی آن ها  در 
اشراف داریم، چون در اطرافیان ما این قشر وجود 
جامعه  به  دوازدهم  و  یازدهم  دولت  در  دارند. 
دولت  و  است  شده  ویژه ای  توجه  بازنشستگان 
آن ها  معیشت  کرده  سعی  وسعش  از  بیش  حتی 

را بهبود ببخشد.

رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور گفت: امسال با تامین 
اعتبار لازم حدود ۳۰ تا ۳۲ هزار نفر استخدام می شوند.

برنامه گفتگوی  انصاری در  به گزارش صدا و سیما، جمشید 
بحث  درباره  کارمند  روز  تبریک  با  سیما  دو  شبکه  خبری  ویژه 
برای  ما هر ساله  افزود:  یا خیر؟  استخدام داریم  امسال  آیا  اینکه 
برای  یا  و  بازنشستگان هستند  که  انسانی  نیروی  جبران خروجی 
تامین نیروی انسانی لازم در برخی طرح های دولتی که به بهره 
 ۳۲ تا   ۳۰ حدود  نیز  امسال  و  داریم  استخدام  رسد  می  برداری 

هزار نفر استخدام می شوند.
این  اما  کنیم  می  ما صادر  را  استخدام  مجوز  البته  گفت:  وی 
که  کنند  اعتبار  تامین  استخدام  برای  باید  که  هستند  ها  دستگاه 
اکنون برای حدود ۳۰ هزار نفر تامین اعتبار شده و امیدواریم تا پایان 

هفته آزمون استخدام مرحله اول امسال آغاز شود.
نظارت  نحوه  درباره  کشور  استخدامی  و  اداری  سازمان  رئیس 
ها  استخدام  تمامی  افزود:  نیز  سالاری  شایسته  و  ها  استخدام  بر 
شود  می  انجام  سازمان  این  توسط  باشد  داشته  قانونی  تعریف  اگر 
ضمن  است  دانشگاهی  جهاد  و  سنجش  سازمان  نیز  آن  مجری  و 
اینکه به منظور تحقق عدالت استخدامی آزمون را برگزار می کنیم و 

معتقدیم باید بهترین نیروها جذب شوند.
انصاری ادامه داد: اکنون چهار سال است که تمامی استخدام 
های کشور از طریق آزمون استخدامی صورت می گیرد که مطابق 

قانون مدیریت کشوری است.
وی درباره سیاست های کلی اصلاح نظام اداری نیز گفت: برنامه 

از سوی مقام معظم رهبری  اداری که سال ۸۹  جامع اصلاح نظام 
ابلاغ شد درباره تمامی دستگاه ها و نظام اداری حاکم است و در این 
۹ سال نیز بخشی از آن از جمله رعایت عدالت استخدامی و شایسته 

سالاری تبدیل به قانون شده و بخشی نیز در دست اقدام است.
این  بر مبنای  افزود:  اداری و استخدامی کشور  رئیس سازمان 
سیاست سال ۹۳ نقشه راه اصلاح نظام اداری را به تصویب رساندیم 

که از سال ۹۴ تا ۹۶ به مدت سه سال اجرا شد.
انصاری گفت: برنامه اصلاح نظام اداری در ۱۰ محور به تصویب 
رسید که سال ۹۷ سال نخست اجرا بود و اکنون در سال دوم اجرا 
دستگاه  عملکرد  رجایی  در جشنواره شهید  نیز  سال  هر  و  هستیم 
ها را مورد ارزیابی قرار می دهیم که مشخص می شود چه میزان 

دستگاه ها موفق عمل کرده اند.
وی افزود: در واقع ارتقاء سلامت نظام اداری و ارتقاء بهره وری 
در نظام اداری تا پایان سال ۹۹ ادامه دارد و تا قبل از برنامه هفتم 

توسعه نسبت به آن اقدام می کنیم.
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور درباره بحث وجدان 
نظام  در  المال  بیت  حفظ  و  داری  امانت  کنترلی،  خود  کاری، 
مقام  ابلاغیه  کلی  های  سیاست  از  دیگر  بند  یک  گفت:  اداری 
که  است  سازمانی  کلی  فرهنگ  ارتقاء  درباره  رهبری  معظم 
یک  که  کردیم  تعریف  محور  دو  در  را  سازمانی  مطلوب  فرهنگ 
باید آن را  بخش مربوط به همه سازمان ها و دستگاه هاست که 
مورد توجه قرار دهند اما بخش دوم مربوط به شاخص اختصاصی 

هر سازمان است.
انصاری افزود: در واقع برنامه ارتقاء فرهنگ سازمانی در شورای 
اداری به تصویب رسیده است و هر ساله ۱۰ درصد رشد در  عالی 
نهادینه شدن این شاخص ها باید شاهد باشیم که در این سازمان 

مورد ارزیابی قرار می گیرد.
وی ادامه داد: البته سال نخست که این سیاست ها و شاخص 
ها را ابلاغ کردیم کاملا به صورت مطالعاتی انجام شد اما از سال های 
بعد جایزه ارتقاء فرهنگ سازمانی نیز برای سازمان هایی که توسعه 

و ارتقاء فرهنگ سازمانی داشتند در نظر گرفته شد.
نیز  تنبیهات  درباره  کشور  استخدامی  و  اداری  سازمان  رئیس 
این  به  که  کسانی  و  است  شده  تعیین  قانون  در  تنبیهات  گفت: 

با قانون تطبیق می دهیم و  شاخص ها عمل نکنند آن دستگاه را 
در بحث تشویق نیز در جشنواره شهید رجایی دستگاه های برتر را 

معرفی می کنیم.
انصاری افزود: نظام اداری ما خدوم و زحمتکش است اگر درصد 
ناراستی ها در یک نظام را به عموم نظام اداری تسری بدهیم جفا در 
حق کارمندان آن نظام اداری کرده ایم البته در هر ساختاری امکان 

انحراف افراد وجود دارد.
بی  مقررات  و  قوانین  خصوص  این  در  حتما  داد:  ادامه  وی 
تقصیر نیستند و حتما در نظارت ها و گزینش نیروها و آماده سازی 
مسئولیت ها مشکل داریم و باید سیستم خود را آسیب شناسی کند 
این  و  کند  تقویت  باید  را  کجاها  و  دارد  نقص  کار  کجای  ببیند  تا 
موضوع باید مستمر در دستور کار مدیران اعم از سه قوه و دستگاه 
را  فساد  و ظهور  بروز  منافذ  کنند  و سعی  بگیرد  قرار  اجرایی  های 

محدود تر کنند.
رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور ادامه داد: در واقع ما 
بیشتر از اینکه به مقابله با فساد اولویت دهیم باید به سلامت نظام 
اداری اهمیت بدهیم چرا که هر چه نظام به سمت سلامت برود فساد 

کمتر می شود.
انصاری در بحث دولت الکترونیک نیز گفت: دستگاه هایی که با 
مسائل مالی سر و کار دارند و دریافت یا پرداختی دارند اینها باید به 

سریعتر به سمت الکترونیکی شدن بروند.
داریم  اجرایی کشور  و  اداری  نظام  ما مشکلاتی در  افزود:  وی 
الکترونیک  دولت  سمت  به  بیشتری  سرعت  با  ایم  کرده  تلاش  و 
استقرار  برای  اصلی  پروژه   ۲۳ نیز  راستا  این  در  و  کنیم  حرکت 
دولت الکترونیک تعریف کرده ایم که اگر اینها عملیاتی شود دولت 
الکترونیک محقق خواهد شد و هر گونه ارتباط و تماس را در بین 
ارباب رجوع و دستگاه های اجرایی کمتر خواهد کرد چه اینکه ما 
به  الکترونیکی  سیستم سلامت  درمان  و  بهداشت  حوزه  در  دیدیم 

بهره برداری رسیده است.
پایان سال  تا  گفت:  استخدامی کشور  و  اداری  سازمان  رئیس 
کرد  خواهیم  اجرایی  را  الکترونیک  دولت  اصلی  طرح   ۲۳ این   ۹۹
که از جمله هر کجا دریافت و پرداختی داریم آنها را به سمت دولت 

الکترونیک سوق می دهیم.

بر اساس گزارش وزارت صنعت، معدن و تجارت از چهار ماهه 
ابتدایی امسال، تولید محصولات فولادی در این دوره زمانی به هفت 
میلیون و ۲۰۴ هزار و ۵۰۰ تن رسید که نسبت به ۶ میلیون و ۴۵۳ 

هزار و ۲۰۰ تن عملکرد پارسال، ۱۱.۶ درصد رشد دارد. 
معاونت طرح و برنامه وزارتخانه صنعت، معدن و تجارت در این 
گزارش وضعیت شاخص های بخش معدن را مورد بررسی قرار داده 
و افزوده است: وصول حقوق دولتی معدن در این دوره زمانی ۱۲۶ 
درصد رشد داشت و به رقم پنج هزار و ۸۷ میلیارد و ۵۰۰ میلیون 
ابتدایی ۹۷  در چهارماهه  معادن  دولتی  رسید؛ وصول حقوق  ریال 

حدود ۲ هزار و ۲۵۲ میلیارد و ۶۰۰ میلیون ریال بود.  
صدور تعداد ۳۳۸ فقره پروانه اکتشاف در بخش معدن در دوره 
این گزارش صادر شده و تعداد ۱۷۶ فقره گواهی کشف و ۱۹۸ فقره 
پروانه بهره برداری صادر شد که نسبت به چهار ماهه ابتدایی سال 

۹۷ به ترتیب شش دهم، ۳۰.۴ و ۷.۶ درصد رشد داشته است.
برداری  بهره  پروانه های  اشتغال  میزان  گزارش،  این  براساس 
معدنی صادر شده یک هزار و ۷۳۴ نفر بوده که ۱۷.۹ درصد افزایش 

را نشان می دهد.
برابر اعلام مرکز آمار ایران در سال ۱۳۹۷ به قیمت پایه سال 
۱۳۹۰ ، رشد ارزش افزوده در بخش معدن )سایر معادن به جز نفت 
و گاز ( هشت دهم درصد رشد داشت، این درحالی است که بخش 
صنعت با ۶.۵ درصد کاهش روبرو شد و علاوه براین بخش بازرگانی 
) عمده و خرده فروشی، هتل و رستوران ( نیز ۶ درصد کاهش نشان 

می دهد.
دادن  قرار  مبنا  به  توجه  با  معدن  بخش  اقتصادی  رشد  نرخ 
۱۳۹۰ به عنوان سال پایه، سالهای ۹۶- ۱۳۹۳ به ترتیب چهار دهم، 
 ۱۳.۱ افت   ۱۳۹۷ سال  اما  داشته،  رشد  درصد   ۱.۶ و   ۳۲.۲  ،۱.۳

درصدی را ثبت کرد.
کشف  گواهی  زمینه  در  صادره  مجوزهای  سرمایه  همچنین 
 ۲۵۹.۱ امسال  ابتدایی  چهارماهه  در  اکتشاف(  عملیات  )هزینه 
میلیارد ریال بود و نسبت به مدت مشابه در سال گذشته که رقم 

۱۶۱.۲ میلیارد ریال بود، رشد ۶۰.۷ درصدی دارد.

آمار تولید )مقدماتی( کالاهای منتخب معدنی و صنایع معدنی 
 آمارهای گردآوری شده در دوره این گزارش گویای آن است 
که در بین ۱۳ قلم کالای فهرست شده، ۹ قلم نسبت به چهار ماهه 
قلم کاهش نشان می دهد که  پارسال رشد داشته و چهار  نخست 
و  درصد   ۲۳.۳ با  چینی  ظروف  تولید  به  مربوط  افزایش  بیشترین 
بالاترین افت با رقم ۳۲.۲ درصد به شمش آلومینیوم مربوط می شود.
چهار ماهه امسال هشت میلیون و ۵۵ هزار و ۱۰۰ تن فولاد 
میانی ) خام ( تولید شد که در مقایسه با هفت میلیون و ۵۱۸ هزار 
تن مدت مشابه سال گذشته، افزایش ۷.۱ درصدی را نشان می دهد، 
محصولات فولادی نیز هفت میلیون و ۲۰۴ هزار و ۵۰۰ تن در این 
تن   ۲۰۰ و  هزار   ۴۵۳ و  میلیون   ۶ به  نسبت  که  شد  تولید  مدت 

عملکرد پارسال ۱۱.۶ درصد رشد دارد.
کاتد مس هم در دوره مورد بررسی به سطح ۹۱ هزار تن رسید 
که در مقایسه با رقم ۷۴.۷ هزار تن مربوط به عملکرد چهار ماهه 

نخست پارسال، ۲۱.۸ درصد افزایش داشت.
تولید شمش آلومینیوم نیز به رقم ۸۳.۷ هزار تن رسید و نسبت 
به ۱۲۳.۴ هزار تن که مربوط به چهار ماهه ابتدایی سال گدشته بود، 
کاهش ۳۲.۲ درصدی را نشان می دهد، علاوه براین آلومینا تولیدی 
با  مقایسه  در  و  تن رسید  به ۷۹.۳ هزار  بررسی  مورد  در دوره  نیز 
۸۲.۱ هزار تن مربوط به چهار ماهه نخست ۹۷ کاهش ۳.۴ درصدی 

را ثبت کرد.
کنسانتره سنگ آهن تولیدی در مدت این گزارش هم به رقم 
۱۲ میلیون و ۸۳ هزار و ۱۰۰ تن رسید و در مقایسه با چهار ماهه 
ابتدایی پارسال که ۱۲ میلیون و ۵۷۶ هزار و ۶۰۰ تن بود، افت ۳.۹ 

درصدی دارد.
امسال  نخست  ماهه  چهار  در  شده  تولید  زغالسنگ  کنسانتره 
رقم ۴۹۲ هزار و ۳۰۰ تن را نشان می دهد و نسبت  به ۵۴۵ هزار 
و ۷۰۰ تن عملکرد چهار ماهه ابتدایی ۹۷ افت ۹.۸ درصدی نشان 

می دهد.
سیمان نیز در مدت مورد بررسی با تولید ۱۹ میلیون و ۲۶۸ 
هزار تن رشد ۲.۸ درصدی در مقایسه با چهار ماهه نخست ۹۷ که 

۱۸ میلیون و ۷۴۶ هزار و ۸۰۰ تن بود، ثبت کرد.
امسال  ابتدایی  با رشد ۳.۴ درصدی در چهار ماهه  کاشی هم 
نسبت به مدت مشابه سال قبل به رقم ۱۲۲ میلیون و ۶۷۱ هزار و 
۲۰۰ متر مربع رسید، درحالی که چهار ماهه ابتدایی ۹۷ بالغ بر ۱۱۸ 

میلیون و ۶۴۶ هزار و ۴۰۰ متر مربع تولید شده بود.
شیشه جام در فهرست کالایی وزارت صنعت در رده دهم جای 
دارد که در چهار ماهه نخست امسال ۳۶۰ هزار و ۶۰۰ تن تولید شد 
و در مقایسه با چهار ماهه ابتدایی ۹۷ که ۳۰۸ هزار و ۶۰۰ تن بود، 

رشد ۱۶.۹ درصدی دارد. 
ظروف شیشه ای تولیدی نیز در چهار ماهه ابتدایی امسال ۱۷.۹ 
به سطح  که  داشت  پارسال  مشابه  با مدت  مقایسه  در  رشد  درصد 
۱۸۰ هزار و ۵۰۰ تن رسید، درحالی که چهار ماهه آغازین ۹۷ تولید 

این بخش ۱۵۳ هزار و ۱۰۰ تن بود.
و  معدنی  کالاهای  بین  در  را  رشد  بالاترین  هم  ظروف چینی 
به مدت مشابه  امسال نسبت  صنایع معدنی در چهار ماهه نخست 
به رقم ۱۸ هزار و ۵۰۰  و  با رقم ۲۳.۳ درصد داشت  در سال ۹۷ 
تن رسید، در حالی که چهار ماهه ابتدایی سال گذشته ۱۵ هزار تن 

تولید شده بود.
چینی بهداشتی آخرین کالای این فهرست محسوب می شود 
که تولید ۳۳ هزار تنی داشت و در مقایسه با چهار ماهه ابتدایی ۹۷ 
که ۲۷ هزار و ۳۰۰ تن بود، افزایش ۲۱.۱ درصدی را نشان می دهد.

وزیر اقتصاد:منابع برای وام قرض الحسنه محدود است

رئیس سازمان اداری و استخدامی کشور:

امسال حدود ۳۰ هزار نفر استخدام می شوند

وزارت صنعت گزارش داد:

افزایش11/6 درصدی تولید محصولات فولادی در چهار ماه ابتدایی سال

رییس کمیسیون معادن 
اتاق ایران:

دولت وارد 
قیمت گذاری 
در حوزه 
فولاد نشود

رییس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی 
ایران با بیان اینکه فعالان عرصه معدن و فولاد برای مدیریت 
کالاهای خود توانایی دارند، اظهار کرد: با توجه به شرایط 
بازار امیدواریم دولت از ورود به زنجیره فولاد صرف نظر کند.
در  معدن  بخش  فعالان  با  نشست  در  بهرام شکوری 
اتاق بازرگانی، گفت: متاسفانه در ماه های گذشته تعامل ما 
با وزارت صنعت، معدن و تجارت به شکلی بوده که به نظر 
می رسد سیاست گذاران این حوزه سنجش دقیقی از برخی 
مسائل ندارند و از این رو بخشنامه هایی که منتشر می شود 

باعث دلسرد شدن فعالان این حوزه شده است.
به گفته وی، در شرایطی که در کشور قوانین خوبی 
همچون ماده ۲۴ و ماده ۲۴ مکرر در زمینه  معدن وجود دارد، 
اما عملا شاهد آن هستیم که این قوانین اجرایی نمی شود 
و همین مساله می تواند به کاهش تولید و از دست رفتن 

مشاغل در این زمینه منجر شود.
رییس کمیسیون معادن و صنایع معدنی اتاق بازرگانی 
ایران با انتقاد از ادامه دار بودن تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی 
خصوصی  بخش  به  گذشته  ماه های  سیاست های  گفت:  
خسارت وارد کرده و اگر دولت قصد داشته باشد به زنجیره 

فولاد ورود کرده و دراین حوزه قیمت گذاری کند، خسارت ها 
ادامه دار خواهد بود.

وی ادامه داد: یکی از موضوعاتی که موجب نگرانی شده، 
بحث تصویب عوارض ۳۰ درصدی بر صادرات کنسانتره و 
گندله است که اگر این اتفاق بیفتد خطر جدیدی تولید کشور 

را تهدید می کند.
رییس  اول  معاون  صحبت های  به  اشاره  با  شکوری 
در  بخش خصوصی  با  مشاوره  لزوم  با  رابطه  در  جمهوری 
وجود  با  متاسفانه  کرد:  بیان  کلان،  سیاست گذاری های 
این دستور ما می بینیم که نظرات بخش خصوصی شنیده 
نمی شود. امروز بورس کالا تبدیل به جایی شده که در آن 
و  می شود  سیاست گذاری  سهامداران  سودآوری  منظور  به 
در صورت تداوم این شرایط تولیدکنندگان واقعی با مشکل 

مواجه می شوند.
در ادامه این نشست مهرداد اکبریان - رییس انجمن 
سنگ آهن کشور - نیز با بیان این که بخشنامه های دولتی و 
سیاست هایی همچون ارز چند نرخی موجب ایجاد رانت در 
اقتصاد کشور شده است، بیان کرد: ما در گذشته ستاد فولاد 
را داشتیم که با وجود تمام مشکلات توانسته بود زنجیره 

تولید را مدیریت کند و قیمت ها در بازار را به یک نقطه تعادل 
برساند، اما با انحلال این ستاد امروز شاهد آن هستیم که با 
تفکرات کوچک، مشکلاتی بزرگ برای تولیدکنندگان عرصه 

معدن و فولاد ایجاد می شود.
وی ادامه داد: متاسفانه یکی از مسائلی که در ماه های 
گذشته اجرایی نشده است، بحث حمایت از صادرات است. 
امروز در کشور حدودا ۲۵ میلیون تن فولاد تولید می شود که 
نزدیک به نیمی از آن به مصرف داخلی می رسد. بنا بود که 
مابقی این تولید با پیگیری  حمایت های لازم صادر شود که 

متاسفانه در حال حاضر شرایط برای آن فراهم نیست.
به گفته رییس انجمن سنگ آهن کشور، در صورتی که 
بحث تصویب عوارض ۳۰ درصدی بر صادرات اجرایی شود 
نیز شرایط برای صادرکنندگان سخت تر از گذشته خواهد 

شد.
بتوانیم  ما  که  صورتی  در  کرد:  خاطرنشان  اکبریان 
را کاهش  براساس قیمت های جهانی فولاد، صادرات خود 
دهیم می توان انتظار داشت که از ظرفیت های موجود در این 
حوزه بیشترین استفاده را ببریم اما در غیر این صورت احتمالا 

مشکلات ادامه خواهد یافت.


